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Motioner Hål 1-2 med styrelsens yttranden 

 

Motioner om Hållbar utveckling (Hål) 

 

Följande motioner har lämnats in. Dessa föreslås behandlas i plenum. 

 

Motioner Hål 1-2 med styrelsens yttranden 

Motionsnr Motionens rubrik 

Hål 1  Ställningstagande för en hållbar värld 

Hål 2  Kostnadseffektiv och smidig utskrift. 
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Motioner Hål 1-2 med styrelsens yttranden 

Motioner om Hållbar utveckling (Hål) 

Hål 1. Ställningstagande för en hållbar värld 

Motionär: 

Johan Sohlberg, Västerås rödakorskrets; Linus Hagander, Uppsala rödakorskrets 

Bakgrund 

Vår strategiska inriktning för 2024-2030 har visionen Ett medmänskligt Sverige i en 

hållbar värld. Här har vi också listat vårt fokus mot 2030 och ett av dessa är ”Humanitära 

konsekvenser av klimatförändringar”. Vi har bla bestämt att vi skall nå hit genom att 

”minimerar vårt eget negativa klimat- och miljöavtryck med målsättningen att bli 

klimatneutrala”. I brödtexten hittar vi även formuleringen: ”Vi tar vårt ansvar i att minska vårt 

eget klimatavtryck genom att resa och konsumera på ett medvetet sätt…” 

Det finns massor av olika sätt att nå en minskning av klimat- och miljöavtrycket och Svenska 

Röda Korset (SRK) vidtar idag en mängd olika åtgärder för att föra oss närmare målet. Ett 

område där SRK tagit ställning är genom att servera fler vegetariska måltider i samband med 

möten och utbildningar. Tyvärr sker inte det systematiskt utan enbart i en del sammanhang. 

Strategins skrivningar förpliktigar och vi kan göra mer inom detta lilla område som också kan 

bli till inspiration och norm för andra. 

Vi bör givetvis notera att såväl offentliga som privata aktörer fattar policybeslut inom dessa 

områden som att till exempel öka mängden vegetariska skolmåltider, att öka utspädnings-

graden av vegetabilier i kosten, att ta bort möjligheten att beställa smörgåsar med skinka osv. 

Skälen är såväl minskat koldioxidavtryck och hälsoaspekter (pga ökade cancerrisker), som 

ekonomiska. Noterbart är att detta sker i organisationer med långt mindre kraftfulla 

skrivningar kring klimat- och miljöavtryck än SRK. 

Ja, visst har vi varit på rödakorsmöten där det funnits mer att önska kring kvaliteten på den 

vegetariska kosten, men det är ju inte för att vegetarisk kost i sig är sämre utan för att det kök 

som tillredde den inte hade tillräcklig kompetens och erfarenhet att laga en riktigt bra 

vegetarisk måltid. Även här har vi en roll i att se till att hotell och konferensanläggningar får 

fler tillfällen att förväntas leverera på topp så att fler också väljer detta hållbara alternativ. 

Förslag till ändring 

Motionärerna menar att det, med de tydliga skrivningar som Riksstämman 2023 fattade kring 

strategin, är hög tid att Riksstämman fattar formella beslut kring att vända på normen så att 

vegetariska måltider alltid är normen i SRKs verksamhet för såväl frivilliga som anställda. 

Riksstämmoombud som, vid en första anblick vänder sig mot denna norm, bör fundera över 

hur ofta under ett kalenderår man är på SRKs möten och bör snarare se möjligheten att få äta 

bra restauranglagade vegetariska måltider som en inspiration till att öka sin egen tillagning av 

vegetarisk kost. Kanske kan detta också få ringar på vattnet då rödakorsare kommer hem och 

delar med sig av SRKs norm i andra sammanhang. 
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Motioner Hål 1-2 med styrelsens yttranden 

Riksstämman föreslås besluta 

1. att Svenska Röda Korsets styrelse uppdras att, med motionen som grund, ta fram och 

fatta ett beslut kring en riktlinje som fastställer att normen för all förtäring i SRKs 

verksamheter är vegetarisk, 

2. att motiverande och positiva förklaringar till normen tas fram och används i samband 

med inbjudningar till möten och utbildningar. 

Svenska Röda Korsets styrelses yttrande över motion Hål 1 

Styrelsen uppfattar att motionen handlar om att Svenska Röda Korset ska ta ett tydligt 

ställningstagande för införandet av vegetarisk kost som norm vid all förtäring i Svenska Röda 

Korsets verksamheter och sammankomster. Detta med utgångspunkt i den strategiska 

inriktningen 2024-2030 och målsättningen om att minska vår klimat- och miljöpåverkan. 

Styrelsen håller med motionären om vikten av att göra klimatmedvetna val och att 

vegetarisk kost är ett effektivt sätt att minska vårt klimatavtryck. Vi välkomnar förslaget och 

delar motionärens uppfattning att detta är i linje med de beslut som Riksstämman 2023 fattade 

och att vegetarisk kost som norm kan ha fler positiva effekter både på hälsa och som 

inspiration även utanför Svenska Röda Korset. 

Styrelsen vill uppmärksamma Riksstämman på att fler åtgärder kommer att behöva vidtas 

för att minska vår klimatpåverkan, både lokalt, nationellt och internationellt. Analyser och 

åtgärder vidtas löpande och införandet av vegetarisk kost som norm är ett naturligt steg som 

ligger väl i linje med övrigt arbete som sker för att minska vår klimatpåverkan.   

Vidare är styrelsen medveten om att förutsättningarna och viljan att införa vegetarisk kost 

skiljer sig mycket åt inom organisationen och att en sådan normförändring kan ta tid. En 

tydlig riktlinje som definierar omfattning och begrepp kan därmed underlätta för samtliga i 

organisationen att göra hållbara och kloka val över tid.   

Svenska Röda Korsets styrelse föreslår Riksstämman besluta: 

1. att bifalla motion Hål 1: 

att Svenska Röda Korsets styrelse uppdras att, med motionen som grund, ta fram och 

fatta ett beslut kring en riktlinje som fastställer att normen för all förtäring i SRKs 

verksamheter är vegetarisk, 

att motiverande och positiva förklaringar till normen tas fram och används i samband 

med inbjudningar till möten och utbildningar. 
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Motioner Hål 1-2 med styrelsens yttranden 

Hål 2. Kostnadseffektiv och smidig utskrift. 

Motionär: 

Britt-Marie Svensson, Örebro rödakorskrets; Anette Axelsson-Juul, Torsby rödakorskrets; 

Angelica Rage, Forshaga rödakorskrets; Naeimy Blücher-Johansson, Kristinehamns 

rödakorskrets; Inga-Lena Nilsson, Karlstads rödakorskrets; Titti Dalenius, Laxåbygdens 

rödakorskrets 

Region Mellan försöker på flera sätt stödja vår nationella strategi gällande hållbarhet och 

miljöarbete. 

Vi vill också ha möjlighet att göra utskrifter, kopior av intressant och viktig information från 

SRK.s hemsida för att kunna göra anteckningar, understrykningar gällande saker som vi vill 

ställa frågor om eller bara förtydliga. 

Idag är det svårt om inte omöjligt att göra utskrifter pga kostnaden. Vi vill snåla med utgifter 

inom kretsarna för att istället kunna stötta både SRK och lokal krets gällande olika insatser. 

Färgpatroner är dyra och livslängden på dem är kort. 

Riksstämman föreslås besluta 

1. att Riksstämman beslutar att ha en utskrivningsbar version utan bilder och färg av 

SRK.s hemsida. 

Svenska Röda Korsets styrelses yttrande över motion Hål 2 

Styrelsen uppfattar att motionen handlar om att det ska vara enkelt för kretsar att minska sitt 

klimatavtryck vid utskrifter och att det därför bör vara möjligt att göra utskrifter från 

hemsidan utan färg och bilder. Detta skulle även bidra till att kretsar behöver lägga mindre 

pengar på exempelvis färgpatroner. Styrelsen tolkar motionärerna som att de menar vårt 

intranät Rednet där mycket information till krets ligger, och inte vår externa web 

www.rodakorset.se. 

Styrelsen håller med motionärerna om vikten av att vi gör klimatmedvetna val på alla 

nivåer inom Svenska Röda Korset och att det ska vara lätt och kostnadseffektivt för kretsar att 

göra utskrifter vid behov. Givet våra nya ambitioner i den strategiska inriktningen 2024-2030 

om att minska vår negativa klimat- och miljöpåverkan är det viktigt att se över vilka åtgärder 

som kretsar främst bör vidta för att minska sin klimatpåverkan. 

Styrelsen vill uppmärksamma Riksstämman på att det under hösten 2024 genomfördes en 

rad uppdateringar på Rednet för att göra det mer utskriftsvänligt. Bland annat anpassades 

utskriftssidorna till att endast ha med relevant information för själva utskriften. Det togs bort 

sidofält, bakgrundsbilder, interaktiva element såsom videor och navigeringsknappar som inte 

behövs i utskriven version.   

Utöver detta har det tagits fram nya mallar för rutiner, handböcker och checklistor utan bilder 

för att möta kretsars behov av enklare och kostnadseffektivare utskrifter.   

Med dessa åtgärder hoppas styrelsen att det framöver kommer upplevas enklare att göra 

kostnadseffektiva utskrifter och spara på färgpatronerna. Däremot är det viktigt att fortsatt 
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Motioner Hål 1-2 med styrelsens yttranden 

vidta åtgärder för att vi som organisation ska kunna minska vår totala klimat- och 

miljöpåverkan på alla nivåer.  

Svenska Röda Korsets styrelse föreslår Riksstämman besluta: 

1. att avslå motion Hål 2 till förmån för: 

att uppdra åt Svenska Röda Korsets styrelse att i samband med implementeringen av 

den strategiska inriktningen se över hur kretsar kan minska sitt negativa klimatavtryck. 

 


